‘Ninja’ opens in Malaysia to mixed reviews

Director Isaac Florentine’s martial arts actioner NINJA, starring Scott Adkins and Tsuyoshi Ihara, opened to theaters in Malaysia yesterday and has received a mixed response from critics so far that suggests a mediocre story with solid martial arts action. Honestly, who goes to a movie called NINJA that’s helmed by a former POWER RANGERS director to see award-winning screenwriting anyway?

In the film, rising martial arts star Scott Adkins (UNDISPUTED 2) is an orphaned Westerner named Casey who has been raised in Japan by his Japanese ninjitsu master. When rival student Masakuza (Ihara), spurred by jealousy, attacks Casey, he is booted out of the ninja school and runs off to America to steal the weapons of the last ninja in the Koga clan. Casey is tasked by his master with protecting the weapons and stopping Masakuza.

Writing for the Malay Mail, Amir Hafizi writes a tongue-in-cheek review that lightly pokes fun at the movie by pointing out that the story is “so very heterosexual” and likens the plot to reading a STREET FIGHTER video game character biography.

Another reviewer on Yahoo! Malaysia Movies writes, “The story focuses more on the ninjutsu’s skills rather than building up a decent character foundation . The actors are having fun with each other but looks like they left us out of it!”

The writer goes on to point out where the film succeeds. “While this lack of engagement in terms of character appeal is acutely sore, thank goodness the action still excites people. Perhaps the selling point here (Scott Adkins aside) is the non-stop fighting between Asian and Western forces.”

Hafizi also has a favorable impression of the film’s fight work. “… the action sequences were pretty okay. Not mindblowing, but if you watch it after a hard day’s work, and feel like beating people up, NINJA can certainly deliver.”

NINJA is coming to DVD in the U.K. on March 29, 2010 courtesy of Lionsgate. As for the U.S., First Look International has distribution rights but no date has been announced yet. First Look previously released Steven Seagal actioner KILL SWITCH and come November 3 will be releasing Dolph Lundgren’s COMMAND PERFORMANCE and a two-movie set featuring Florentine’s martial arts-filled actioner U.S. SEALS II.
НЕОДНОЗНАЧНЫЙ «НИНДЗЯ»
Вчера в кинотеатрах Малайзии состоялась премьера боевика «Ниндзя» режиссера Айзека Флорентайна со Скоттом Адкинсом и Цуеси Ихара в главных ролях. Фильм был встречен критиками неоднозначно, что дает повод думать  о нем как о посредственной истории с жесткими сценами демонстрации боевых искусств. Если честно, то вряд ли кто-то пойдет в кинотеатр на  «Ниндзю» от бывшего режиссера «Могучих рейнджеров»,  чтобы увидеть фильм, который соберет призы «За лучший сценарий».

В фильме восходящая звезда боевого искусства Скотт Адкинс («Обсуждению не подлежит 2») играет осиротевшего юношу по имени Кейси (родом с запада), которого  вырастил  японский учитель нинзя в Японии. Когда соперничающий ученик Масакуза (Ихара) из ревности нападает на Кейси, его исключают из школы ниндзя, и он убегает в Америку, чтобы украсть оружие последнего ниндзя из клана Кога. Кейси получил задание от своего учителя защитить оружие и остановить Масакуза

Амир Хафизи, пишущий для Malay Mail, иронично высмеивает фильм, замечая, что эта история "слишком гетеросексуальна", и сравнивает сюжет с биографией героя видео игры «Уличный боец».

Еще один критик на Yahoo! Malaysia Movies комментирует: "В сюжете уделяется больше внимания боевым навыкам ниндзя, а не раскрытию достойных характеров и образов. Актеры забавляются друг с другом, а нас, похоже, вообще не принимают во внимание!»
Далее автор обращает внимание на успешные моменты фильма. "Не смотря на то, что фильм в плане притягательности героев очень страдает, боевики, слава Богу, все еще вызывают повышенный интерес у публики. Если не брать во внимание Скотта Адкинса, то, скорее всего  люди охотно пойдут посмотреть на непрекращающуюся борьбу между Западом и Азией.
У Хафизи также сложилось благоприятное впечатление о боевых сценах в фильме. "... Эпизоды с драками достаточно хороши. Не потрясающие, конечно, но если смотреть фильм после тяжелого трудового дня, когда  хочешь побить кого-нибудь, то «Ниндзя», безусловно, подойдет».

29 марта 2010 «НИНДЗЯ» выйдет на DVD в Великобритании благодаря Lionsgate. Что касается США, First Look International получил права на его распространение, но дата выхода пока еще не объявлена. Ранее First Look выпустил боевик Стивена Сигала «Смертельный удар», 3 ноября выйдет «Опасная гастроль» Дольфа Лундгрена и «Отряд «Морские котики-2», фильм из двух частей с Флорентайном в главной роли

